
Rada Gminy Ostróda 
Sesja Rady Gminy 

Protokół nr XV/2025 
z obrad XV Sesji Rady Gminy Ostróda,  

w kadencji 2024-2029 z dnia 23 stycznia 2025 r. godz. 1400 
w sali 401 Urzędu Gminy Ostróda 

Dnia 23 stycznia 2025 r. o godz. 1400 odbyła się XV Sesja Rady Gminy Ostróda w kadencji 
2024-2029. 

Obecnych na sesji było 15 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

- Wójt Gminy Ostróda Pan Bogusław Fijas; 
- Z-ca Wójta Gminy Ostróda Pan Grzegorz Kastrau; 
- Skarbnik Gminy Ostróda Pani Anna Płecha; 
- Radca Prawny Pani Marzenna Koziorowska; 
- Dyrektora ZOK w Ostródzie Pan Waldemar Graczyk 
oraz sołtysi z terenu Gminy Ostróda zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.  
Na sesji podjęto uchwały od Nr XV/96/2025 do Nr XV/104/2025. 
 
Ad. 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Pan Marek Husar otworzył obrady XV Sesji Rady Gminy Ostróda. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi quorum przy którym Rada Gminy 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Pan Marek Husar Przewodniczący Rady odczytał klauzulę w sprawie ochrony osób fizycznych 
w związku z przetwarzaniem danych osobowych tak zwanym RODO. 

Następnie powitał obecnych na sesji: Wójt Gminy Ostróda Bogusława Fijasa, Z-ca Wójta 
Gminy Ostróda Grzegorza Kastraua, Skarbnik Gminy Ostróda Anne Płecha, Mecenas 
Marzennę Koziorowska, dyrektora ZOK Waldemara Graczyka, radnych, sołtysów oraz 
przybyłych gości. 
Przewodniczący Rady powołał na Sekretarza obrad Wiceprzewodnicząca Rady Barbarę 
Stabińska, która na powyższe wyraziła zgodę. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o nie czytanie podstaw prawnych w projektach uchwał. 
 
Głosowano w sprawie: 
Głosowanie wniosku o nie czytanie podstaw prawnych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek o nie czytanie podstaw prawnych w projektach 
uchwał. 

Następnie Wójt Gminy Ostróda złożył wnioski o rozszerzenie porządku obrad zgłaszając 
cztery projekty uchwał. 

1. Projekt  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2025 – 2039, uzasadniając, że w projekcie budżetu jest kwota dotycząca wydatku 
inwestycyjnego związana z budową Centrum Kulturalno-Biblioteczne w Samborowie. 

2. Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorsko – budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków, dotyczy remontu zabytkowego kościoła w Durągu 
Został rozstrzygnięty przetarg. Kwota mieści się w kwocie wydatków budżetowych, jest to 

     761 tys. złotych, na zadanie była przyznana kwota ok. 800 000, realizacja tego projektu   
      będzie odbywała się poprzez działania parafii w Durągu, dlatego jest potrzeba podjęcia 
      stosownej uchwały. 
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/74/2024 z dnia 28 listopada 2024 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania, 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/75/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 
28 listopada 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi sąsiedzkie, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania 
wykonywania usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. W kwestii tych dwóch 
uchwał Pan Wójt prosił o wyjaśnienia Panią Marzennę Koziorowską Radcę Prawną. 
 
Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie Wójtowi Gminy Ostróda i udzielił głosu 
Pani Marzennie Koziorowskiej Radcy Prawnemu. 
 
Mecenas Marzenna Koziorowska wyjaśniła, że w listopadzie rada podjęła uchwałę, która 
wchodzi w życie 14 dni po ogłoszeniu w dzienniku urzędowym licząc, że Wojewoda zdąży 
ją zweryfikować, ogłosić i że wejdzie w obieg w roku 2025. Jednak wojewoda ma 30 dni, 
żeby zadziałać nadzorczo, otrzymano sygnał od wojewody, że będzie stwierdzona 
nieważność, gdyż publikując teraz te uchwały cofniemy się, nadamy moc wsteczną tym 
uchwałom co jest  niedopuszczalne. Organ nadzoru poprosił żeby Rada we własnym 
zakresie zmieniła tę uchwałę, tak aby mogła wejść na bieżąco.  Reasumując jest to kwestia 
wejścia w życie i tego że w związku z terminami i długością  publikacji nie udało nam się 
wstrzelić w początek roku. 

 
 



Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Barbarze Stabińskiej, która złożyła 
formalny wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 6 to jest projektu uchwały w sprawie 
ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu obsługi komunalnej w Ostródzie. 
 
Radny Andrzej Bartnicki nawiązując do wieloletniej prognozy finansowej zapytał Panią Annę 
Płecha Skarbnika Gminy, czy zmiany WPF dotyczą zadania o którym rozmawiano na komisji 
te 180 tys. i czy to jedyna zmiana, ponieważ nie ma projektu uchwały i nie może się odnieść. 
 
Pani Anna Płecha Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień, za które podziękował radny Andrzej 
Bartnicki nie wnosząc żadnych uwag. 
 
Więcej wniosków o zmianę do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
W chwili obecnej przystąpiono do wprowadzenia zmian do porządku obrad w programie 
eSesja. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 
poszczególnymi wnioskami. 

Głosowano w sprawie: 
Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na lata 2025-2039. 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (2) 
Andrzej Bartnicki, Wioletta Czossek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Kinga Balcerzak, Marek Husar, Marcin Jabłonowski, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek 

Rada Gminy Ostróda większością głosów wprowadziła do porządku obrad przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyznania 
dotacji na prace konserwatorsko-budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy Ostróda jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad przedmiotowy projekt 



uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XI/74/2024 z dnia 28 listopada 2024 r. zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 

Rada Gminy Ostróda większością głosów wprowadziła do porządku obrad przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XI/75/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi sąsiedzkie, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania usług sąsiedzkich 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 

Rada Gminy Ostróda większością głosów wprowadziła do porządku obrad przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Obsługi Komunalnej w Ostródzie.  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Wioletta Czossek, Grzegorz Furtak, Marcin 
Jabłonowski, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek 



PRZECIW (8) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, Dominik 
Serafin, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy Ostróda większością głosów nie zdjęła z porządku obrad projektu uchwały.  

Ad. 2.  
Przyjęcie protokołu z obrad XIII i XIV Sesji Rady Gminy. 
Uwag do protokołu z obrad XIII Sesji nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XIII Sesji Rady Gminy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XIII Sesji Rady Gminy. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XIV Sesji Rady Gminy.  
 
Uwag do protokołu z obrad XIII Sesji nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XIII Sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 3.  
Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami, przedstawił Pan Bogusław Fijas Wójt 
Gminy Ostróda, zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 4.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2025-2039. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2025-2039.  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Grzegorz Furtak, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (6) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Wioletta Czossek, Marek Husar, Barbara Stabińska, 
Dariusz Szymanek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marcin Jabłonowski 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
 
Ad. 5.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2025 rok. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2025 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, 
Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (3) 
Andrzej Bartnicki, Wioletta Czossek, Barbara Stabińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Kinga Balcerzak, Grzegorz Furtak, Marek Husar, Marcin Jabłonowski, Dariusz Szymanek 

Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę. 
 
Ad. 6.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorsko-budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 



Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorsko-budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy Ostróda jednogłośnie podjęła uchwałę. 
 
Ad. 7.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/74/2024 z dnia 28 listopada 2024 r. 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 
ich pobierania. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/74/2024 z dnia 28 listopada 2024 r. 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 
ich pobierania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy Ostróda jednogłośnie podjęła uchwałę. 
 
Ad. 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/75/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 
listopada 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi sąsiedzkie, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania 
usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
opłat, jak również trybu ich pobierania. 



Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/75/2024 Rady Gminy Ostróda z dnia 28 
listopada 2024 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi sąsiedzkie, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu rozliczania wykonywania 
usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z 
opłat, jak również trybu ich pobierania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (1) 
Barbara Stabińska 
 
Rada Gminy Ostróda większością głosów podjęła uchwałę. 
 
Ad. 9.  
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostródzkiemu. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 

Pan Marek Husar z uwagi na obecność sołtysów poinformował o dotowanych liniach 
autobusowych zawartych w projekcie uchwały. 

Linia pierwsza to: Samborowo, Wirwajdy, Tyrowo, Ostróda, Kajkowo, Cibory, Lichtajny, 
Kraplewo, Durąg, Glądy, Ryn, Bednarki. Linia druga to: Zwierzewo, Lubajny, Ostróda, 
Górka, Worniny, Idzbark, Grabin, Ostrowin. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostródzkiemu. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, 
Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (2) 
Grzegorz Furtak, Barbara Stabińska 
 



Rada Gminy Ostróda większością głosów podjęła uchwałę. 
 
Ad.10.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Obsługi 
Komunalnej w Ostródzie. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Obsługi 
Komunalnej w Ostródzie. 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Mariusz Ignatjuk, Tomasz Klimecki, Dominik Serafin, 
Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (8) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Wioletta Czossek, Grzegorz Furtak, Marek Husar, 
Marcin Jabłonowski, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek 
 
Rada Gminy Ostróda większością głosów nie podjęła uchwały. 
 
Ad.11.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Ostróda oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 1 
września 2025 r. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję a następnie odczytał projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał miejscowości wchodzące w poszczególne obwody 
sieci szkół publicznych na terenie gminy Ostróda. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Ostróda oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 1 
września 2025 r.   
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 



 
Rada Gminy Ostróda jednogłośnie podjęła uchwały. 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
dotyczącego powierzenia Gminie Miejskiej Ostróda realizacji zadania w zakresie udzielania 
mieszkańcom Gminy Ostróda schronienia poprzez przyznanie tymczasowego miejsca w 
noclegowni dla osób bezdomnych. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
dotyczącego powierzenia Gminie Miejskiej Ostróda realizacji zadania w zakresie udzielania 
mieszkańcom Gminy Ostróda schronienia poprzez przyznanie tymczasowego miejsca w 
noclegowni dla osób bezdomnych. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy Ostróda jednogłośnie podjęła uchwałę. 
 
Ad.13.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 
2025-2028 dla Gminy Ostróda. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radna Barbara Stabińska zapytała jak rozumieć tę uchwałę, czy zabytki które są będą w jakiś 
sposób konserwowane, czy będzie to całkowita odbudowa a z tego co słyszała na komisji są 
jeszcze inne zabytki szczególnie jeden tragiczny. Radna zapytała czy będą podejmowane 
jakieś akcje odbudowy? 

Pan Grzegorz Kastrau Zastępca Wójta Gminy Ostróda stwierdził, że ta uchwała to innymi 
słowy również ewidencja i rejestr zabytków, które są wpisane do gminnej ewidencji zabytków 
i do rejestru zabytków. Dokument będzie punktem wyjścia do składania wniosku o 
dofinansowanie na remont tej właśnie nieruchomości będącej w gminnej ewidencji zabytków, 
czy też w rejestrze. Bez tego dokumentu nie można podejmować tego typu inicjatyw. Pan 
Kastrau dodał, że dzisiejsza uchwała w sprawie kościoła w Durągu jest również pokłosiem 
poprzedniej uchwały gdyż kościół jest w rejestrze zabytków jest do tego prawo, żeby składać 
w ramach rządowego programu inwestycji strategicznych. Zabytki, które są bezpośrednio w 
naszym zasobie lub osób trzecich będą miały w przyszłości możliwość również 



wnioskowania do Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego, czy też do Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego.  

Radna Barbara Stabińska : „ Panie Wójcie ja bym chciała się  dowiedzieć co to znaczy osób 
trzecich, bo nie bardzo wiem o co to chodzi. Czy to chodzi tylko o zabytki, które są w gminie, 
czy to są o zabytki, które są na terenie gminy ale właścicielami jest ktoś inny? Poproszę  
jeszcze raz”.  

Pan Grzegorz Kastrau Zastępca Wójta Gminy Ostróda : „tak, zgadzam się to oczywiście są 
zabytki, które są na terenie gminy a niekoniecznie mamy prawo do dysponowania gruntem na 
którym usytuowany jest zabytek, może to być również osoba fizyczna, czy inna lub skarb 
państwa”. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 
2025-2028 dla Gminy Ostróda.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Tomasz Klimecki, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
 
Ad.14.  
Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 

Pan Marek Husar Przewodniczący Rady skierował pytanie do pana Wójta w kwestii 
zorganizowana zbiórki tekstyliów. Nadmienił, że próbowano zorganizować dla mieszkańców 
gminy zbiórkę opon w listopadzie zeszłego roku i do tej pory się nie odbyła. Przewodniczący 
Rady zapytał co będzie z tą zbiórką? Dalej powiedział, że wie że były wtedy słowa takie, że 
mieszkańcy mogą podjechać do Rudna i zawieść te opony jednak jest gro osób takich, które nie 
mają możliwości transportu. Pan Przewodniczący zapytał, czy Gmina Ostróda zorganizuje 
zbiórkę w tym roku dotyczącą opon i czy będzie też zorganizowana zbiórka dotycząca odbioru 
tekstyliów. 

Pan Bogusław Fijas Wójt Gminy Ostróda : „Proszę państwa tak jak pan wspomniał  mamy na 
terenie gminy PSZOK, który znajduje się w miejscowości Rudno centralnie na terenie gminy. 
Nie ma takiej możliwości żeby  PSZOKi znajdowały się w innych miejscowościach, Ostróda 
też nie ma PSZOKu. Za każdą taką akcją wiążą się określone środki finansowe i to że w 
ubiegłym roku taka akcja nie została przeprowadzona to jest związane z tym że trzeba 
dołożyć i to znaczące środki finansowe z budżetu związku. Nastąpiła zmiana stawki teraz i to 
jest wysoka stawka ale skoro jest ta możliwość skorzystania i dowiezienia tych opon do 



Rudna to uważam, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby z tego skorzystać, każde inne 
działania wiążą się z dodatkowymi środkami. Tych środków zawsze jest niestety za mało, 
dlatego nie chcę mówić że taka decyzja związku ale są PSZOKi na terenie związku i dlatego 
takie działania a nie inne. Każdy z nas może w ramach umowy którą posiada, czy deklaracji, 
określoną ilość opon zawieźć na PSZOK i można się zorganizować i te opony dowieźć. 
Niekoniecznie musi być z naszej strony jakaś dodatkowa akcja czy ingerencja, wystarczy się 
zorganizować i zrobić akcje . Jeśli chodzi o te środki finansowe które są w dyspozycji 
związku, to z tym niestety są problemy, a szczególnie te problemy były bardzo duże na 
przełomie roku i na końcu 2024 roku. Ja nie chcę wypowiadać się na temat akcji no takie 
możliwości są. Uważam że można w tym pomóc mieszkańcom, zachęcam do akcji sołtysów 
może być pomoc sąsiedzka, żeby nie wozić tych dwóch czy czterech opon indywidualnie 
tylko dogadać się i zebrać i zawieźć, niekoniecznie to musi być akcja gdzie piecze nad tym 
sprawuje związek. Można zrobić bez ingerencji związku w ramach takiej sąsiedzkiej 
pomocy”. Pan Wójt zachęcił do takich działań.  
Następnie odnosząc się do odbioru tekstylii powiedział: „ jeśli chodzi o tekstylia to temat jest 
nowy  i tak samo można je odstawiać do PSZOK- u. Na pewno na tym etapie nie stać związku 
w ramach tej składki, żeby postawić dodatkowy worek i tekstylia gromadzić, żeby były 
zgodnie z harmonogramem odbierane. Nie porównamy problemu miasta, od skupiska 
większego mieszkańców gminy. Teraz jest taka akcja gdzie związek w tym będzie 
uczestniczył gdzie zgodził się również operator na zbiórkę odzieży czy tekstyliów. Chyba 
akcja jest w sobotę także to dotyczy miasta. Trzeba sobie jasno powiedzieć że w terenach 
wiejskich ten problem inaczej wygląda, mamy trochę więcej przestrzeni, może nie wszędzie, 
tam szczególnie gdzie jest zabudowa jednorodzinna można trochę tych tekstyliów nazbierać i 
też podobną akcję zrobić i przywieźć to na PSZOK do Rudna i niekoniecznie muszą być 
wydatkowane dodatkowe środki z puli związku”. 

Przewodniczący Rady Marek Husar : „czyli możemy zrozumieć tak, że gmina nie podejmie 
tego tematu i że mieszkańcy będą musieli we własnym zakresie dostarczyć te opony?  

Wójt Gminy Ostróda Pan Bogusław Fijas : „proszę państwa wyraźnie deklaracja i ta 
gospodarka odpadami określa do czego zobowiązany jest mieszkaniec i dokładnie jest to 
określone. Pewne akcje można robić bez udziału Gminy, nasza rola może być organizacyjna 
tak jak w przypadku sołtysów czy radnych ale niekoniecznie z dofinansowaniem takiej akcji, 
bo niekoniecznie jest potrzebne dofinansowanie. Jeśli w ramach podpisanej deklaracji i opłaty 
odpadowej mamy możliwość wywożenia odpadów na PSZOK praktycznie za darmo i PSZOK 
zobowiązany jest to przyjąć to po co tworzyć akcji gdzie trzeba będzie dodatkowo za to 
zapłacić, nie ma takiego obowiązku żeby znaleźć środki i zapłacić bo to już jest w cenie każdego 
mieszkańca i również związek dokładnie się orientuje jakie ma zadania i pewne działania w 
cenie tego podatku odpadowego, dlatego warto z tego skorzystać. Nasza rola może polegać na 
tym, że zorganizujemy ale niekoniecznie musimy wydatkować środki publiczne. Nie jest to 
wskazane żeby wydatkować środki publiczne w tej sytuacji kiedy już pewna usługa jest 
zapłacona, za którą my nie musimy płacić bo przywiezienie odpadu pan radny Klimecki 
dokładnie określi ile to jest opon w roku, jakie ma możliwości każdy mieszkaniec w ramach 
złożonej deklaracji za co nie trzeba płacić” 

Radny Tomasz Klimecki: „praktycznie w ramach złożonej deklaracji mieszkaniec ma 
możliwość oddania wszystkich wytworzonych odpadów komunalnych. Natomiast są 
ograniczenia ilościowe i dotyczy to zużytych opon. Jest to 8 sztuk na jedną nieruchomość w 
roku i odpady budowlane 1 tona w roku. Przysłuchując się tej dyskusji też bym chciał, że tak 
powiem iść na bogato, robić zbiórki opon, robić zbiórki tekstyliów i tak dalej, tylko potem jeżeli 



jest podwyżka odpadów a ona może wynikać z takich dodatkowych rzeczy to też proszę to 
mieszkańcom  wytłumaczyć. Zasada jest jedna i to jest zapisane w ustawie nawet chyba w 
Konstytucji - zanieczyszczający płaci. Także my musimy mieć świadomość, że ten system 
gospodarki odpadami musimy pokryć”. Dalej radny Tomasz Klimecki odniósł się do zbiórki 
tekstyli. „Szanowni państwo przepis wszedł ale moje, że tak powiem skromne zdanie jest takie, 
że w ogóle kraj nie jest przygotowany na coś takiego, bo gdzie my te odpady zagospodarujemy, 
nie w Rudnie, bo my tego nie zrobimy. To musi trafić do instalacji która to rozdzieli, 
przetworzy, rozsortuje. Ja takich instalacji w naszym województwie nie widzę, druga rzecz co 
się robi z cenami my generalnie tekstylia przekazywaliśmy za  200-300 zł za tonę to jest 
przykład bo ja cen dokładnie też nie pamiętam, ale już teraz się mówi nie o takiej kwocie 200 
zł tylko koszt zagospodarowania 1 tony to jest ostatnio było 1500 a już dzisiaj jakieś firmy 
podają cenniki, że to będzie już 3.000 za 1 tonę. Także to są potężne że tak powiem koszty.” 

Przewodniczący Rady: „to co mają mieszkańcy robić? Żeby to nie było tak, że zaraz będziemy 
zbierać po lasach”. 

Radny Tomasz Klimecki: „ ja generalnie się odnoszę do tego, mówię o tym że PSZOK ma 
możliwości przyjęcia i mieszkaniec ma to zapewnione. I tak większość instalacji w Polsce 
spełnia ten warunek, że jest zapewnienie przyjęcia na PSZOK-u. Nie da się wszystkiego zebrać 
w terenie, ludzie mają problem okna, świetlówki to wszystko jest zapewnione na przyjęciu w 
PSZOK-u. Generalnie trzeba ten wysiłek podjąć żeby osobiście przywieźć do zakładu w Rudnie 
w przypadku Gminy Ostróda, bo tych PSZOK-ów my prowadzimy pięć. Natomiast nie ma 
problemu z zagospodarowaniem każdego odpadu komunalnego wytworzonego w 
gospodarstwie. Zakład w Rudnie, związek też się pochylił nad tematem, jeżeli chodzi o te 
fumiganty i opakowania po tych środkach. Jesteśmy jedną z nielicznych w ogóle instalacji i 
związkiem, który się podjął zbiórki takich odpadów, które nielegalnie trafiły w posiadanie osób 
fizycznych”.  Radny uważa, że lepiej jak mieszkaniec przywiezie na PSZOK, niż wrzuci do 
odpadów zmieszanych, co mogłoby stać się tragedią na instalacji. 

Radna Barbara Stabińska: „ ja mam pytanie tylko nie wiem do kogo skierować to do pana wójta 
czy pana dyrektora obsługi komunalnej. Szanowni państwo od pewnego czasu mam sygnały od 
mieszkańców Kątna, że przy plaży znajduje się rów i w tym rowie znajduje się rura i wszystkie 
te odpady idą do jeziora. Ja bym chciała to wyjaśnić bo ja się na tym nie znam. Od razu mówię, 
że ja się na tym nie znam i nie mogę nikomu udzielić żadnej informacji,  bo jeżeli coś powiem 
nie tak to później będą ludzie mieli do mnie pretensje. Może ktoś mi tutaj wyjaśni, czy pan 
wójt, czy pan dyrektor obsługi komunalnej, jak to się ma w ogóle”. Dalej Pani Stabińska 
powiedziała: „ Jeszcze mam jedno pytanie jeżeli już jestem przy głosie, a mianowicie 
przeznaczamy duże kwoty na różne sporty na piłki i na inne rzeczy. Ja już to monitowałam, że 
mamy świetlicę mamy sale duże i prosiłam o to żeby jakaś kwota przeznaczona była też na inne 
zajęcia. Szanowni państwo ja cały ubiegły rok prowadziłam u siebie w Starych Jabłonkach 
jogge i chciałabym, żeby ktoś z sołtysów czy z radnych chociaż raz przyjechał zobaczył ile jest 
ludzi na tych zajęciach. W tym roku nie możemy tego prowadzić ze względu na fundusze, bo 
takich nie mamy. Dlatego bym chciała i prosiła, żeby gmina też zwróciła się w tym kierunku 
gdzie na pewno więcej świetlic będzie chciało z tego typu skorzystać”. 

Wójt Gminy Ostróda zapytał, czy problem był zgłaszany do któregoś z pracowników 
merytorycznych, ponieważ łatwiej problem wyjaśnić. Pan Wójt powiedział: „Wydaje mi się że 
ta rura jeśli tam się znajduje to jest związana z odpływem wód opadowych, ewentualnie 
przydrożnych, ale ciężko mi powiedzieć, nie wiem dokładnie o którym miejscu pani mówi. Pan 
Wójt prosił o zgłoszenie się do wydziału inwestycyjnego ze wskazaniem miejsca wówczas 



będzie można udzielić wiążącej odpowiedzi i dodał: „na pewno nie jest to rura, która by 
odprowadzała, bo tak to zabrzmiało, jakiekolwiek ścieki, bo na pewno nie jest”. 

Radna Barbara Stabińska: „ja wiem dlatego mówię”. 

Pan Bogusław Fijas dalej: „no skoro jest rura to na pewno odprowadza wodę no i jestem 
przekonany, że to jest rura związana z odprowadzeniem wód opadowych, a mówiąc szczerze 
wód związanych z odwodnieniem drogi, bo na pewno ona leży w poprzek drogi i tym samym 
stanowi w jakiś sposób przepust na drodze. Mogę wyjaśnienia złożyć jak dokładnie i 
szczegółowo się zapoznam. Wydaje mi się, że to jest związane z remontem drogi czy dróg tu 
w obrębie w sąsiedztwie plaży w Kątnie, dlatego szczegółowo zapoznam się z tematem i 
udzielę Pani informacji”.  
W kwestii zajęć joggi Wójt powiedział: „jeśli chodzi o tą drugą propozycję oczywiście my 
jesteśmy otwarci na propozycje. Tylko proszę pamiętać, że jeśli chodzi w ogóle o działanie 
takie sportowe to do tego celu głównie służą sale gimnastyczne. Nie chcę mówić, że unikamy 
jakichkolwiek działań sportowych na świetlicach, praktycznie większość świetlic 
wyposażonych jest choćby w stoły do tenisa stołowego, również kiedyś odbywały się zajęcia 
fitness. Dobrze że jest taka inicjatywa, że gdzieś lokalnie te zajęcia są prowadzone i nie 
zawsze my musimy pokrywać koszty, bo najczęściej jest tak, że ci chcą mieć za to zapłacone. 
Nie zgłaszają się do urzędu gminy, zgłaszają się bezpośrednio do środowiska i bez żadnych 
przeszkód udzielamy takiej możliwości do wykorzystania naszych obiektów. Do sportu do 
zajęć sportowych powinny służyć sale gimnastyczne a jeśli są zajęcia sportowe na świetlicach 
to jest to indywidualne. Do tej pory nikt się nie zgłosił żeby organizować taką akcję na terenie 
gminy. Nadleśnictwo się zgłosiło, że chce realizować projekt związany z fitness czy z jogą. 
No i taką zgodę na korzystanie ze świetlic prawda otrzymano. Nie wnikam kto za to płaci, czy 
instruktorzy są opłacani, czy nie opłacani ale  pojawiają się chętni, można się też na to 
przysłowiowo składać, bo też taka formuła czy forma zajęć istnieje. Z każdej formy warto 
skorzystać i nie zawsze musi być ingerencja, nie zawsze  Gmina musi być organizatorem tych 
zajęć, dlatego tu jest pewna taka swoboda działania. Jak się ktoś zgłosi do nas formalnie my 
wtedy tematem możemy się zająć i udzielić informacji i odpowiedzi, rozpatrzyć czy warto, 
czy nie warto, czy to sensowne, czy nie sensowne. Ale do tej pory formalnie nikt się jeszcze 
nie zgłaszał”. 

Radna Barbara Stabińska: „Rozumiem panie wójcie, że można złożyć taki wniosek?” 

Wójt Gminy Ostróda: „oczywiście, że można złożyć taki wniosek i taki wniosek będzie 
rozpatrzony. Ja nie powiedziałem czy będzie rozpatrzony pozytywnie czy negatywnie ale żeby 
czymś się zająć to musi być formalny wniosek”. 

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi  Pana Bogusława Fijasa i radnego Tomasza 
Klimeckiego, zapytał czy jeżeli sołtysi będą chcieli zorganizować taką akcję i zbiorą od 
mieszkańców ok. 20 – 30 opon, jak będzie wyglądał odbiór do punktu i co sołtys musi zrobić 
żeby zostały przyjęte w Rudnie? 

Radny Tomasz Klimecki powiedział, że trzeba się skontaktować i umówić taką akcję a z uwagi, 
że prowadzona jest ewidencję przyjętych odpadów, także należy podać informacje z jakiej 
nieruchomości odpad pochodzi. Wystawione będzie upoważnienie żeby można było 
zaewidencjonować i podpisać, ponieważ są limity i należy zweryfikujemy czy ktoś w danym 
roku nie przewiózł tych 8 opon. Wszystko jest do omówienia i zakład nie robi żadnych 
trudności z tego tytułu, jest to do realizacji. 



Przewodniczący Rady podziękował za wyjaśnienia. 

Następnie Pan Marek Husar udzielił głosu Pani Renacie Neugebauer sołtys sołectwa Kątno, 
która zapytała dlaczego nie ma linii autobusowej do Starych Jabłonek i do Kątna. 

Wójt Gminy Ostróda: „temat był dzisiaj poruszony na komisji, dopiero rozpoczynamy 
organizację a w sumie robi to powiat, gmina jest partnerem w tym przedsięwzięciu. Są to 
pierwsze linie które będą dotowane z budżetu państwa. Nic nie stoi na przeszkodzie żeby tą 
sieć rozszerzyć ale od czegoś trzeba zacząć. Wyraźnie dzisiaj na komisji i w tej chwili również 
to potwierdzam to jest początek i jeśli będą sygnały z miejscowości tak jak tutaj słyszymy  
z Kątna, no to wtedy zostanie złożony taki wniosek do powiatu i powiat jako organizator tego 
transportu musi się tematem zająć. Trudno stwierdzić czy to się stanie faktem, linie są 
deficytowe do których dopłaca rząd. Gmina rozpoczyna korzystanie z tych dopłat po to żeby 
utrzymały się te linie, które praktycznie już funkcjonują robiąc taką linię szkieletową. To że 
dotyczy to naszych miejscowości to należy się cieszyć, to że nie dotyczy to wszystkich 
miejscowości to wszyscy wiemy, bo ponad 80 miejscowości choćbyśmy nie wiem jak tutaj sieć 
rozszerzyli to wręcz jest to niemożliwe żeby to zrobić. No ale chociaż tą główną linię 
szkieletową utrzymać. Proszę nie traktować że skoro dzisiaj jest możliwość dojazdu do 
Ostrowina choćby to tu pominięte zostało Kątno, bo tak nie jest. Taki nie był zamysł i tak w 
rzeczywistości nie jest ale od czegoś trzeba zacząć, żeby to poszerzać. Dlatego wniosek należy 
złożyć, ten wniosek będzie rozpatrzony. Dalej rozpatruje to organizator - powiat, bo tam też 
trzeba spełnić określone warunki, a my wtedy ewentualnie rozszerzymy porozumienie ze 
starostą, które  będzie mogło być zawarte na mocy dzisiejszej uchwały. Czyli to jest proces 
który można uruchomić i który można w życie wprowadzić, dlatego to nie jest coś końcowego. 
My dopiero zaczynam i dlatego rozpoczęliśmy od tych linii które dla organizatora czyli dla 
powiatu było najłatwiej to zorganizować. Trzeba formalny wniosek złożyć ale nie ma gwarancji 
że złożenie wniosku będzie pozytywnie rozpatrzone, bo to nie jest tak że tylko my mamy na to 
wpływ, ponieważ może się okazać, że dofinansowanie te rządowe, dofinansowanie starosty i 
dofinansowanie wójta będzie po prostu,  musiało być wtedy wójta tak duże, że nas na to może 
okazać się że nie będzie stać, gdyż trzeba określić ile osób, jakie są faktycznie potrzeby. Takich 
miejscowości jak Kątno jest w gminie znacznie więcej i nie chodzi o pomijanie niczego. Może 
na przykład pomyśleć o uruchomieniu transportu w okresie turystycznym, trzeba szukać 
pewnych rozwiązań.” Reasumując Pan  Wójt podkreślił, że dzisiejsza przyjęta uchwała przez 
radę zapoczątkuje dopiero temat transportu zbiorowego na terenie powiatu ostródzkiego i na 
terenie gminy Ostróda.  

Radny Andrzej Bartnicki wrócił do tematu śmieci i sugerował zacząć od zmiany regulaminu 
utrzymania czystości i porządku w gminie. Uchwała na tą chwilę obowiązuje i reguluje, że 
zużyte opony można oddać do wyspecjalizowanego punktu zbierania tych odpadów w punkcie 
handlowym przy zakupie nowych. Tekstylia i odzież można oddać do punktu zbierania tych 
odpadów wyposażonych w odpowiednio oznakowane pojemniki. Radny uważa, że należy 
zacząć od dostosowania prawa a później dostosować dalsze zadania które będą szły w parze. 

Radny Tomasz Klimecki uważa, że do pewnych aktów prawa miejscowego warto powrócić 
żeby je dostosować do przepisów natomiast jakie odpady mają przyjmować PSZOKi określone 
zostały w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku. Radny dodał, że być może nie nadąża się 
za zmianą tych przepisów ponieważ są często zmieniane a akty prawa miejscowego nie są do 
tego dostosowane.  



Pan Mateusz Radecki sołtys sołectwa Wałdowo powiedział: „chciałbym zapytać 
przewodniczącego komisji budżetu ale też wójta w sprawie swojego sołectwa i realizacji 
budżetu za tamten rok, dokładnie za 2024, dlaczego nie zostało zrealizowane zadanie jako 
zadanie inwestycyjne Gminy, to jest projekt drogi ul. Diamentowej? Nie wiem czy komisja 
budżetu już opiniowała budżet za 2024 czy nie, zastanawiam się jak zaopiniuje jeżeli nie zostało 
wykonane to zadanie. Dzisiaj zmiany w budżecie są praktycznie co sesja, dzisiaj była zmiana, 
która zwiększyła o 180 000 wydatki na budynek GOK-u w Samborowie, ja od już jakiegoś 
czasu proszę o 33.000 zł. Mogliście to zrobić w tamtym roku, Wójt mógł złożyć taki wniosek, 
nie zrobił, nie wiem dlaczego”. Dalej Pan Mateusz Radecki wystąpił z kolejnym zapytaniem i 
powiedział: „wnioskowałem o próg zwalniający zaraz za pętlą autobusową, do dzisiaj nie 
doczekałem się odpowiedzi. Chcę zaznaczyć, że ten próg tylko i wyłącznie poprawi 
bezpieczeństwo mieszkańców tamtego osiedla, droga jest dość wąska wszyscy dość szybko 
jeżdżą. Kolejny raz proszę o realizację wniosku, który złożyłem”. Ponadto, Pan Mateusz 
Radecki zapytał, czy w budżecie na 2025 są przeznaczone jakieś środki na wykonanie projektu 
ul. Wypoczynkowej, ponieważ niedługo powstaną bloki i jest taki nieduży kawałek, który 
trzeba byłoby wykonać. 

Przewodniczący Rady Marek Husar: „również złożyłem wniosek na początku sierpnia 
dotyczący znaku zakazu postoju na części gminnej ulicy Partyzantów. No i mamy styczeń i 
tego znaku do dzisiejszego dnia jeszcze tam nie ma, także też prosiłbym o jakąś odpowiedź”.  

Pan Bogusław Fijas Wójt Gminy Ostróda: „proszę państwa odpowiem na te pytania pisemnie. 
Nie wiem zresztą czy pan już czasami nie pytał i czy pan, panie sołtysie, nie dostał już 
odpowiedzi, bo wydaje mi się, że odpowiedź na te pytania to pan już otrzymał. Sprawdzę bo 
tych pytań od pana praktycznie codziennie jest kilka jest pan rekordzistą jeśli chodzi o 
uzyskiwanie informacji. Na pewno jestem przekonany, że odpowiadałem”.  

Pan Mateusz Radecki wtrącił „proszę o odpowiedź na pytanie”. 

Pan Bogusław Fijas dalej: „ale proszę o kulturalne zachowywanie się, bo niestety znany jest 
pan z tego, że wychodząc potrafi pan używać słów niecenzuralnych. Nie chcę komentować 
pańskiego zachowania, mieszczą się one poniżej zwykłej ludzkiej kultury, a szczególnie na tej 
sali to, że pan jest  usatysfakcjonowany wtedy kiedy tutaj radni toczą spór to nie ulega 
wątpliwości z resztą z każdego przysłowiowego zamieszania pan czerpie taką swoistą 
satysfakcję ale to jest pana problem. Te problemy nie będziemy przenosić na bieżące 
funkcjonowanie gminy. Ja tylko powiem jedną rzecz dla mnie bardzo zastanawiającą jeśli jest 
tyle potrzeb w sołectwie, tak jak w każdym, to dziwię się że pan nie starał się o to, żeby 
zafunkcjonował fundusz sołecki w sołectwie Wałdowo. Jest to jedyne sołectwo w historii 
Gminy od momentu kiedy powstały fundusze sołeckie, kiedy on został wyodrębniony, to jest 
jedyny taki moment, jedyny rok, kiedy pan przyczynił się do tego, pan panie Mateuszu Radecki, 
że dzisiaj Wałdowo jest pozbawione tego funduszu sołeckiego, może w ramach tego funduszu 
udałoby się pewne rzeczy zrobić. I to jest … 

Pan Mateusz Radecki wtrącił coś z Sali. 

Wójt Gminy Ostróda: „ale ja w tej chwili odpowiadam, proszę nie przeszkadzać. Dlatego 
proszę uderzyć się w przysłowiową pierś, zastanowić się jak zmienić swoje postępowanie i jak 
godnie reprezentować mieszkańców Wałdowa na forum samorządu Gminy Ostróda i wtedy 
może przyjdą jakieś efekty, a na dzień dzisiejszy stwierdzam, że pan działa w stosunku do 



mieszkańców Wałdowa destrukcyjnie, Pan działa na niekorzyść sołectwa i mieszkańców 
Wałdowa”.  

Pan Mateusz Radecki: „dobrze ja tylko powiem, że to pan działa destrukcyjnie, bo to pan 
odmawia, pan nam nie daje zgody i pan negatywnie rozpatruje te wnioski”. 

Ad. 15. 
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 16.  
Wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Grażynie Ostas sołtys sołectwa Turznica, która 
odnosząc się do strony internetowej Gmina Ostróda Info, na której widnieje jej wizerunek 
kiedy wręcza panu Wójtowi bukiet kwiatów, witając go po długiej przerwie, po ciężkiej 
chorobie powiedziała, że jest również ukazana nieprawdziwa faktura i jest bardzo brzydki 
prześmiewczy opis. Dalej Pani Ostas stwierdziła, „że jest funkcjonariuszem społecznym, 
publicznym Pan Radecki również jest funkcjonariuszem społecznym, publicznym i dotyczy to 
mnie, pana wójta i urzędników gminy, a więc pozwolę sobie dlatego zabrać głos na sesji, bo 
gdyby dotyczyło to mnie stricte prywatnie na pewno bym nie zabierała tutaj głosu. 
Rozmawiałabym z panem Radeckim inaczej. Jest to kłamstwo, jest... ale zaraz momencik ja 
bardzo proszę panie przewodniczący.  

Przewodniczący Rady Marek Husar: „ja przypomnę już pani mówiła o tym na ostatniej sesji 
dosyć długo”. 

Pani Grażyna Ostas: „Nie będę wracała do tego do słów które były tam. Ja chcę powiedzieć 
inne słowa Panie Radecki nie jestem osobą mściwą. Nie jestem osobą butną absolutnie i daję 
panu szansę może pan mnie przeprosić tu na sesji, bo to jest kłamstwo, ja na to mam dowody i 
bardzo proszę o przeproszenie mnie na tej stronie swojej internetowej. Jeżeli pan tego nie zrobi 
będzie pan miał nieprzyjemności i być może pan sobie nie zdaje sprawy z tego. Ja pozwolę 
sobie przeczytać panu co będzie wtedy pana czekało:  reżim odpowiedzialności cywilnej 
artykuł...  

Przewodniczący Rady prosił o krótkie wystąpienie. 

Pani Grażyna Ostas: „to dwie minuty artykuł 448 kodeksu cywilnego zadośćuczynienie za 
naruszenie dóbr osobistych, artykuł 24 kodeksu cywilnego ochrona dóbr osobistych, 
publikowanie nieprawdziwego wizerunku, rozpowszechnianie nieprawdziwych opinii, 
informacji o danej osobie, które ją dyskryminują, naruszają ją na utratę zaufania publicznego. 
Czego niestety doświadczam po dzień dzisiejszy bo mam masę telefonów z wątpliwościami 
ludzi. Muszę się tłumaczyć z czegoś czego nie zrobiłam, brzydzę się. Nie mogę gdzie indziej 
się odnieść do tego dlatego robię to na sesji, bo nie mam strony internetowej i nie chcę jej 
zakładać ze względu na to, że kolokwialnie brzydko mówiąc brzydzę się tych pomówień, tych 
komunikacji na zasadzie oszczerstw. Jest jeszcze również panie Radecki odpowiedzialność 
karna zniesławienie, pomówienie, oszczerstwo artykuł 212 § 1 podlega karze grzywny lub 
ograniczenia wolności, artykuł 212 § 2 jeżeli sprawca... 

Przewodniczący Rady: „ale Pani Grażynko…” 



Pani Grażyna Ostas dalej: „ już moment panie przewodniczący, bardzo proszę. Jeżeli sprawca 
dopuszcza się zniesławienia podlega grzywnie, ograniczeniu wolności albo do roku 
pozbawienia wolności i art. 231 Kodeksu Karnego, panie Radecki, przekroczenie uprawnień 
przez funkcjonariusza publicznego, którym jest pan i ja. Jeszcze raz daję panu szansę, 
naprawdę. Niech pan skorzysta, ja radzę panu. Niech pan skorzysta z tego a jeżeli nie no to 
zajmie się sprawą pan mecenas”. 

Przewodniczący Rady wyraził swoje zadowolenie, że Pani Grażyna Ostas poruszyła te kwestie 
licząc, że w końcu skończą się takie różnego typu insynuacje na tych portalach 
społecznościowych. 

Pan Mateusz Radecki powiedział, że nie będzie nikogo przepraszał a następnie wyjaśnił kwestię 
która padła z ust pani Grażyny na ostatniej sesji: „że ja otrzymuję jakieś dokumenty od Radnych 
i tak dalej, to może się zdziwicie ale dostaję dokumenty od dwóch osób. Jedną z nich jest Wójt 
Gminy Ostróda, a drugą jego Zastępca i żeby rozwiać wasze wątpliwości wszystkie dokumenty, 
które są zamieszczane na serwisie Gmina Ostróda Info pochodzą i są podpisane przez wójta 
gminy Ostróda i przez jego zastępcę Grzegorza Kastraua”. 

Pani Grażyna Ostas: „jeszcze tylko jednym zdaniem. Nie będę już przypominała tego co było 
na tamtej sesji. Pan wie, rozmawialiśmy u pani skarbnik na ten temat nie chcę już wymieniać 
nazwisk a kto i co to proszę między panią radną się porozumieć. Nie ja temu zawiniłam, nie ja 
takie wypowiedziane zostały słowa z moich ust tylko informację od pana”.  

Przewodniczący Rady Marek Husar: „ Wiemy pani Grażynko, wiemy.  

Radna Barbara Stabińska powiedziała: „Szanowni państwo sołtysi wstyd mi i to bardzo, że 
nazwaliście nas tak, nie wszyscy, przepraszam bardzo, bo nie można nigdy mówić o wszystkich 
-  darmozjadami. Mało tego, pracownik urzędu gminy wypisuje bzdury ja akurat nie mam 
Facebooka ale miałam telefony na ten temat”.  Radna Barbara Stabińska dodała: „wstyd mi i to 
bardzo, że tacy ludzie pracują w urzędzie”. 

Ad. 17.  
Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 
 
W wyniku wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Husar zamknął 
obrady XV Sesji Rady Gminy Ostróda o godz. 1532 . 

Na tym protokół zakończono. 

Zaprotokołował: 
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


